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14 חודשים מאז תחילת המלחמה - רפתות בחזית פרויקט מיוחד

קיבוץ דפנה מפונה מאז תחילת המלחמה, התושבים עזבו את קיבוצם 
שבימים רגילים משך תיירים ונופשים רבים, קיבוץ יפה, בנוף פסטורלי 

אירופאי. ארז שמואל, מנהל הרפת "אנחנו בסדר, מחזיקים מעמד, אתה יודע 
בני האדם מתרגלים לכל סיטואציה בחיים. יש לנו את הבעיות הרגילות כבר 

שנה. בעיקר בעניין הילדים, מערכות החינוך, מאוד מורכב" •

רפת 
דפנה

ארז שמואל, מנהל רפת קיבוץ דפנה, נשוי ליעל בת דפנה, 
לזוג  3 ילדים. ארז "בסוף מדובר במשפחה שלא גרה בבית 

כבר למעלה משנה, הדוגמא הכי טובה במירכאות, הילדה 
הקטנה שעלתה לכיתה א' ומאז היא נודדת ב-3 בתי ספר. 

וגם בית ספר של מפונים זה חצי קייטנה. אבל אנחנו נחזור. 
כשבאתי לדפנה ידעתי לאן אני מגיע, בסוף אין וואקום, 

אם אנחנו לא נהיה שם, מישהו אחר יהיה שם והמבין יבין. 
החקלאים, הבוקרים, הרפתנים, בסוף רק הם שומרים על 

גבולות המדינה ומייצרים קו גבול ושמירה על האדמות 
שלנו, אנחנו נקבע מה יהיה כאן בגליל שלנו". אמיר אומר 
כי "מבחינת הגעת חלק מהספקים לעיתים נתקלת בבעיה, 

ובאשר לעיר המחוז, קריית שמונה מטווחת, חנויות רבות לא 
פתוחות שם. כשאשתי שומעת שאני נוסע לקריית שמונה 

היא כועסת מאוד, חוששת". 

ייקח הרבה זמן לשקם את הגליל?
"כן, הכל כרגע לוט בערפל, יש תושבים שאומרים שלא יחזרו, 

יש כאלה שיחזרו, אני חושש שבקריית שמונה תהיה בעיה 
קשה, בעיקר משפחות צעירים עם ילדים קטנים, בעיה לא 

קלה. יש ישובים כמו מרגליות, מטולה, מנרה, אביבים, כפר 
גלעדי שספגו קשה מאוד וייקח שנים לשקם, כואב הלב".

הרפת היתה בקשיים עוד לפני המלחמה?
"כן, הרפת דורשת השקעות, המלחמה הזו הוכיחו למי שהיה 

זקוק להוכחה, אין תקומה בלי חקלאות, בלי רפתות, בלי 
לולים, בלי ביצים. הביטחון התזוני הפך לבעל חשיבות לא 

פחות מצה"ל. אני מאוד מקווה שמקבלי ההחלטות יבינו זאת. 
תראה מה קרה ענף התיירות, כולם רצו תיירות, חלק דברו 

נגד החקלאות ותראה מה קרה, מי נשאר כאן כשכולם עזבו, 
רק החקלאים. התיירות, איך הענף התרסק, אסור לשים את 
הביצים בסל אחד וזה לקח חשוב מהשנה האחרונה. באשר 
לביצועי הרפת, בשנת 23 פחות טובים, בשנת 2024 חזרנו 
לעצמנו. תשמע, המרחק שלנו מהמרכז מייקר לנו את הכל 

אין תקומה בלי חקלאות. ארז שמואלאבל אנחנו בכל זאת מתעקשים לייצר פתרונות".

מחכים לתוספת מכסה?
"אנחנו מאוד מקווים שנקבל תוספת מכסה כמו ברפתות 

העוטף ואז תהיה לקיבוץ סיבה טובה יותר להשקיע ברפת, כי 
זה חלק מההישרדות שלנו באזור. כרגע אין מה לדבר על גיוס 

עובדים לרפת, התוספת של העובד הזר עזר לנו מאוד".   

לפרטים    6857*
    חייגו

חפשו בגוגל, בפייסבוק וביוטיוב
"דויטץ ישראל"

הנמכר בישראל לעבודות ברפת ובשדה!

 טרקטור דויטץ
דגם 4080 החדש



לפרטים    6857*
    חייגו

חפשו בגוגל, בפייסבוק וביוטיוב
"דויטץ ישראל"

הנמכר בישראל לעבודות ברפת ובשדה!

 טרקטור דויטץ
דגם 4080 החדש


